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Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort  

Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven 
annonsering i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella anslagstavla, 
annonsering på kommunens hemsida samt genom personliga kallelser till 
samtliga ledamöter. Därjämte har även ersättarna erhållit kallelsen för 
kännedom. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Sammanträdet har  blivit i laga ordning kungjort. 
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Allmänhetens frågestund  

Inga frågor ställs. 
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Ekonomisk omvärldsanalys   
Ekonomiansvarig Victoria Schön-Månsson redovisar: 
 
Preliminärt bokslut 2011 
Det preliminära resultatet för bokslut 2011 uppgår till +6,0 miljoner kronor, 
vilket kan jämföras med det budgeterade resultatet på +3,4 miljoner kronor. 
Resultatet är preliminärt med anledning av att ÖSK, Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund ännu inte har presenterat några fastställda siffror 
för bokslutet.  

Det preliminära resultatet innebär en budgetavvikelse på +2,6 miljoner 
kronor och av detta överskott svarar verksamheterna för +0,5 miljoner 
kronor medan finansen svarar för +2,1 miljoner kronor. 

Befolkningsutveckling 2011 
Under perioden januari-november 2011 minskade befolkningen i Högsby 
kommun med 27 personer Det totala flyttnettot är i princip +/-0, vilket 
innebär att befolkningsnedgången beror på det negativa födelsenettot.  
 
Budgetarbete, budget 2013 
I december 2011 träffades Budgetberedningen för ett första sammanträde 
avseende budget 2013, plan 2014-2015. Efter övervägande beslutades att 
budgetprocessen förskjuts något för att invänta eventuella beslut angående 
det nya kommunala utjämningssystemet. Utöver detta har 
Budgetberedningen beslutat att låta Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund och Myndighetsnämnden utse vardera en politisk 
representant att närvara under budgetberedningens sammanträden.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Redovisningen läggs till handlingarna. 
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Redovisning av Medborgarundersökning 2011 
Kommunledningsutskottet beslutade 2011-06-07, § 43 att delta i SCB:s 
medborgarundersökning hösten 2011. Undersökningen genomfördes mellan 
den 13 september och den 7 november 2011. Ett urval på 500 personer i 
åldrarna 18-84 år tillfrågades och av dessa besvarade 55% enkäten.   
 
I SCB:s analysmodell över vilka faktorer som bör uppmärksammas mer för 
att medborgarna skall bli nöjdare i Högsby kommun framgår det att 
fritidsmöjligheterna bör prioriteras, men även det kommersiella utbudet och 
bostäder. Viktig nöjdhetsfaktor är också att bevara den trygghet som 
invånarna känner i kommunen. De verksamheter som kommunen bör 
prioritera för att förbättra den totala nöjdheten bland kommunens invånare 
är stöd för utsatta personer, gymnasieskolan, gator och vägar samt idrotts- 
och motionsanläggningar. Viktigt bedöms också vara renhållning och 
sophämtning samt räddningstjänsten. Lägre prioritet ges gång- och 
cykelvägar, miljöarbete och kultur. Verksamheter som idag får bra betyg 
och som måste bevaras så, är vatten och avlopp, förskola, grundskola och 
äldreomsorg. 

Kommunstyrelsen beslutade 2012-01-10, § 19 att skicka resultatet från 
medborgarundersökningen hösten 2011 till utskotten för genomgång och 
utvärdering. Kommunstyrelsen tar därefter ställning till hur kommunen ska 
gå vidare med  materialet. 
 
Kommunfullmäktige delges resultatet av medborgarundersökningen. 
 
Utredare Stellan Lindeberg informerar fullmäktiges ledamöter vid dagens 
sammanträde, om utfallet. Kommunen hade utöver SCB enkäten också ställt 
några egna frågor till kommuninvånarna om bland annat hur man vill att 
kommunen skall utvecklas, vilka satsningar som kommunen borde göra 
framöver. Här visar det sig att satsningar på förbättringar av 
näringslivsklimatet, aktivt arbete för att locka nya invånare till kommunen, 
kunna erbjuda ett mer varierat boende samt utveckla fritidsverksamheterna 
bedöms som viktigast. 
 
Kommunstyrelsen kommer nu snarast ta till sig medborgarundersökningens 
resultat och starta ett analysarbete. Hur skall vi gå vidare och hur skall 
dialogen med kommuninvånarna föras framöver blir särskilt viktigt att 
bestämma initialt. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Informationen läggs till handlingarna. 
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Resultatenheter i Högsby kommun, definitioner och riktlinjer    
Kommunfullmäktige har fattat beslut i budgeten för 2011 att i kommunens 
städ- och måltidsverksamhet under budgetåret omarbeta verksamheterna till 
självständiga resultatenheter. 
 
Kommunkansliet har i tjänsteutlåtande, daterat 2011-10-27, tagit fram 
generella riktlinjer för införande och genomförande av resultatenheter, 
således inte bara för ovan angivna verksamheter. I enlighet med detta 
behöver därför kommunfullmäktige ställa sig bakom ett uttalande att man är 
positiv till att införa resultatenheter i kommunens övriga verksamheter, där 
så är möjligt, som en del i flera sätt att utveckla och effektivisera den 
kommunala organisationen. 
 
Ordförande Jonas Erlandsson (S), med instämmande av Diana Bergeskans 
(S), föreslår att förslaget om lönebonus, som beskrivs under rubriken 
”Riktlinjer” och underrubrik ”över- och underskott”, tas bort. Istället 
används eventuellt överskott till någon trivselbefrämjande aktivitet för hela 
arbetslaget, alltså inte som ett lönetillägg. Dessutom föreslås att riktlinjerna 
kompletteras med att större vikt ska läggas vid upphandling och skrivning 
av avtal. 

Kommunledningsutskottets förslag 
Förslaget att hantera överskottet för en resultatenhet som lönebonus, 
lönetillägg för anställd stryks. I övrigt antas framarbetade riktlinjer för 
resultatenheter.  
 
Vilka verksamheter som fortsättningsvis kan tänkas omvandlas till 
resultatenheter bereds av respektive utskott där verksamheten hör hemma 
för att sedan slutligt fastställas i kommunfullmäktige i samband med när den 
årliga budgeten tas. 
_____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Förslaget att hantera överskottet för en resultatenhet som lönebonus, 
lönetillägg för anställd stryks. I övrigt antas framarbetade riktlinjer för 
resultatenheter.  
 
Vilka verksamheter som fortsättningsvis kan tänkas omvandlas till 
resultatenheter bereds av respektive utskott där verksamheten hör hemma 
för att sedan slutligt fastställas i kommunfullmäktige i samband med när den 
årliga budgeten tas. 
 
Beslutsunderlag 
Resultatenheter, tjänsteutlåtande.doc  
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Beslutsexpediering 
Utskotten 
Ekonomi 
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Antagande av reglemente för Syskonen Johanssons stiftelse     
Enligt styrelsen för Syskonen Johanssons stiftelse har förmodligen vare sig 
reglemete eller stadgar tidigare funnits för stiftelsen. Styrelsen har 
konstaterat att frånvaron av detta innebär ett problem och därför har förslag 
tagits fram för godkännande i kommunfullmäktige i Nybro och Högsby.  
 
Förslaget till reglemente godkändes av styrelsen för Syskonen Johanssons 
stiftelse den 16 juli 2011.  
 
Nybro kommunfullmäktige beslutade 2011-09-26, § 200 att godkänna 
reglementet. 

Kommunledningsutskottets förslag 
Reglemente för Syskonen Johanssons stiftelse godkännes. 
_____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens  
Reglemente för Syskonen Johanssons stiftelse godkännes. 

 
 
 
Beslutsunderlag 
Nybro KF beslut § 200/11 2011-10-31 
Reglemente för Syskonen Johanssons stiftelse 2011-10-31 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Nybro Kommun 
Syskonen Johanssons Stiftelse 
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Omflyttning av medel från kommunledningsutskottets budget till 
utbildningsutskottets 
En utvärdering av försöket med bussning från Tegelbrukets fritidsgård en 
kväll per vecka presenteras av fritidsledarna Margareta Drottman och Delef 
Sannemüller. De extra insatta bussarna har kört hem cirka 250 barn till 
Ruda-Långemåla, Fågelfors och Fagerhult. Detta under de tre månader 
försöket pågått. Det har varit mellan 80 och 100 besökare på Tegelbruket 
dessa kvällar.  
 

 Utbildningsutskottet förslag 
Utbildningsutskottet anser försöket lyckat och föreslår att kommunstyrelsen 
permanentar bussförbindelser och personalförstärkning och att finansiering 
sker inom kommunstyrelsens konto för utökade bussturer med 200 000 
kronor per år. 
_____ 

Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) föreslår att 200 000 
kronor förs över från kommunstyrelsens budget 2012 till 
utbildningsutskottets budget 2012.  

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Bussförbindelser och personalförstärkning på Tegelbrukets fritidsgård 
permanentas.  

I budget 2012 överförs 200 000 kronor från kommunledningsutskottet till 
utbildningsutskottet för finansiering av ovanstående.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
UU 
Ekonomi 
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Bolagsordning och ägardirektiv för bolagen  
Bolagsordningar och ägardirektiv för kommunens bolag Högsby Bostads 
AB (HBAB) och Högsby Energi AB (HEAB) har varit utsända till bolagen 
för uppdatering och eventuell revidering.  
 
Kommunchefen redovisar att inga förändringar för de båda bolagens 
bolagsordningar är föreslagna.  
 
Däremot föreslås två förändringar i ägardirektiven för båda HBAB och 
HEAB under rubriken ”Grundläggande principer för bolagets verksamhet”, 
fjärde stycket, där texten ”2007 fastställs avgiften till 25 punkter” byts ut 
mot ”Fr.o.m. 2011 fastställs avgiften till 25 punkter”. I femte stycket 
föreslås att texten ”För att HBAB/HEAB har tillgång till kommunens 
lokaler och administration debiteras en administrationsavgift. 2007 fastställs 
avgiften till 100 tkr”, tas bort och byts ut mot följande text ”För att 
HBAB/HEAB har tillgång till kommunens lokaler och köper 
administrationstjänster betalas en hyreskostnad och en timkostnad per 
månad till kommunen.  Kostnaderna som HBAB/HEAB därvid skall erlägga 
bestäms av kommunchefen efter dialog med bolaget varje år”. 

Kommunledningsutskottets förslag 
Bolagsordningarna behålls oförändrade. 
 
Reviderade förslag till ägardirektiv till HBAB och HEAB antas. 
_____ 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Bolagsordningarna behålls oförändrade. 
 
Reviderade förslag till ägardirektiv till HBAB och HEAB antas. 
_____ 
 
Yrkande 
Ledamoten Stihna Evertsson-Johansson (C) yrkar att föreslagen förändring i 
ägardirektiven: ”Kostnaderna som HBAB/HEAB därvid skall erlägga 
bestäms av kommunchefen efter dialog med bolaget varje år”, ändras  till 
följande lydelse: Kostnaderna som HBAB/HEAB därvid skall erlägga 
bestäms av kommunchefen utifrån kommersiella villkor samt att uppräkning 
skall ske utifrån komsumentprisindex. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Bolagsordningarna för HBAB och HEAB behållls oförändrade. 
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I ägardirektiven för HBAB och HEAB, under rubriken ”Grundläggande 
principer för bolagets verksamhet”, fjärde stycket, ”2007 fastställs avgiften 
till 25 punkter”, ändras till ”Fr.o.m. 2011 fastställs avgiften till 25 punkter”. 
 
I femte stycket tas följande text bort: ”För att HBAB/HEAB har tillgång till 
kommunens lokaler och administration debiteras en administrationsavgift. 
2007 fastställs avgiften till 100 tkr”. Ny text blir följande: ”För att 
HBAB/HEAB har tillgång till kommunens lokaler och köper 
administrationstjänster betalas en hyreskostnad och en timkostnad per 
månad till kommunen”. Sista meningen ändras enligt yrkande från Stihna 
Evertsson-Johansson (C) till: ”Kostnaderna som HBAB/HEAB därvid skall 
erlägga bestäms av kommunchefen utifrån kommersiella villkor samt att 
uppräkning skall ske utifrån komsumentprisindex”. 
 
 
Beslutsunderlag 
HBAB_ägardirektiv_revidering.doc  
Bolagsordning HEAB.doc  
Ägardirektiv_HEAB_revidering.doc  
Bolagsordning HBAB.doc  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
HBAB 
HEAB 
Ekonomi 
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Vänortssamarbete med Vörå kommun i Finland och Berga i Spanien 
Vörå kommun informerar i skrivelse om att kommunen gick samman med 
Maxmo kommun 2007-01-01 och de båda kommunerna har nu även slagits 
samman med Oravais kommun från och med 2011-01-01. Dessa tre 
kommuner bildar tillsammans Vörå kommun. Samtliga tre kommuner har 
haft olika vänorter och kommunstyrelsen i Vörå går nu ut med en förfrågan 
till alla vänorterna om de önskar fortsätta vänortssamarbetet med Vörå 
kommun och vad de i så fall önskar få ut av vänortssamarbetet. 

Kommunledningsutskottet beslutade 2011-11-15, § 77 att ge 
kommunfullmäktiges presidium i uppdrag att ta fram en strategi för 
kommunens framtida vänortssamarbete. 
 
Kommunfullmäktiges presidium föreslår i yttrande daterat 2012-01-02 att 
vänortssamarbetet med Vörå kommun i Finland upphör och att en särskild 
skrivelse skickas till Berga kommun i Spanien för att efterhöra deras åsikt 
samt att meddela dem Högsby kommuns avsikt att avsluta 
vänortssamarbetet. 
_____ 
 
Yrkande 
Leif Gustavsson (SD), med instämmande av Tommy Palmgren (V), tycker 
det är viktigt att vänorterna i Norden samverkar och yrkar att Högsby 
kommun fortsätter vänortssamarbetet med Vörå kommun i Finland men 
avslutar samarbetet med vänorten Berga i Spanien.  
 
Ingemar Svanström (C), med instämmande av Jonas Erlandsson (S), Heléne 
Danielsson (KD) och Solweig Ekh (S) yrkar på bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande Gunilla Schollin-Borg (MP) ställer kommunstyrelsens förslag 
mot Leif Gustavssons yrkande och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Vänortssamarbetet med Vörå kommun i Finland upphör och en särskild 
skrivelse skickas till Berga kommun i Spanien för att efterhöra deras åsikt 
samt meddela dem Högsby kommuns avsikt att avsluta vänortssamarbetet. 
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Beslutsunderlag 
Förslag vänortssamarbete.pdf  
Förfrågan ang fortsatt vänortssamarbete 2011-10-24 
Beslut Vörå KS 111010 2011-10-24 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Vörå kommun 
Berga kommun 
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Delårsrapport 2011 Regionförbundet  
Regionförbundet har översänt delårsrapport för 1 januari – 30 juni 2011. 
Förbundsstyrelsen har § 103/11 godkänt delårsrapporten samt beslutat att 
sända rapporten till regionförbundets ägare för kännedom.  

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Regionförbundets delårsrapport  för perioden 1 januari - 30 juni 2011 
godkännes. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Följebrev fr RF 2011-12-05 
Rapport 2011-12-05 
Revisorernas granskningsrapport 2011-12-05 
Beslut Regionförbundets styrelse 111006 2011-12-05 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   Regionförbundet 
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Valfrihetssystem i Högsby kommun     
Kommunfullmäktige beslutade 2010-06-14, § 102, att ”Högsby kommun 
inför ett valfrihetssystem inom hemtjänsten under 2011. Innan det införs ska 
ett system för utförd tid inom den kommunala hemtjänsten tas fram. 
Kommunfullmäktige erhåller en redovisning av konsekvenserna innan 
valfrihetssystemet införs i hemtjänsten enligt Jonas Erlandssons yrkande.” 

En redovisning enligt detta beslut är framtagen. 
 

 Socialutskottets förslag 
Redovisningen av utförd tid och redovisningen av konsekvenserna av 
införande av valfrihetssystem godkännes. När dessa redovisats för 
kommunfullmäktige, offentliggörs förfrågningsunderlaget och 
valfrihetssystemet för hemtjänst är därmed infört. 
 
Alla uppgifter i förfrågningsunderlaget ska uppdateras innan 
offentliggörandet. Kvalitetsaspekter ska finnas med i underlaget. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Redovisningen av utförd tid och redovisningen av konsekvenserna av 
införande av valfrihetssystem godkännes. När dessa redovisats för 
kommunfullmäktige, offentliggörs förfrågningsunderlaget och 
valfrihetssystemet för hemtjänst är därmed infört. 
 
Alla uppgifter i förfrågningsunderlaget ska uppdateras innan 
offentliggörandet. Kvalitetsaspekter ska finnas med i underlaget. 
_____ 

Utredare Stellan Lindeberg informerar om förslaget. 

Kommunfullmäktige diskuterar valfrihetssystemet. Flera av ledamöter från 
S yrkar på avslag, medan ledamöter från Alliansen och SD yrkar på bifall 
till kommunstyrelsens förslag. 

Yrkande 
Ingemar Svanström (C) yrkar på återremiss för förnyad beredning i 
socialutskottet och kommunstyrelsen. 

Jonas Erlandsson (S) yrkar att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde. 

Beslutsgång 
Ordförande Gunilla Schollin-Borg (MP) ställer återremissyrkandet mot 
yrkandet om att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde och finner att 
kommunfullmäktige bifaller förslaget om återremiss. Omröstning begärs. 
Följande beslutsgång godkännes: Den som bifaller Ingemar Svanströms  
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återremissyrkande röstar ja och den som bifaller Jonas Erlandssons yrkande 
röstar nej. Omröstningen genomförs.  

Ajournering 
Efter omröstningen ajourneras sammanträdet i 10 minuter mellan kl 20.45-
20.55. Därefter persenteras resultat av omröstningen. 

Omröstningsresultatet 
Resultatet från omröstningen utfaller enligt följande: 17 ja-röster och 18 nej-
röster. Se särskild bilaga. Ett ärende återremitteras om minst en tredjedel av 
de närvande ledamöterna begär det.  

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för förnyad beredning. 

 
 
 
Beslutsunderlag 
Förfrågningsunderlag.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
SU 
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Val av ombud till Coompanion 2012         

Valberedningen föreslår att Carl-Axel Blom (S) utses till ombud till 
Coompanions föreningsstämma 2012. 

Yrkande 
Roland Waern (M) föreslår att Monika Olsberg (M) utses till ombud. 

Ordföranden ställer valberedningens förslag mot Roland Waerns förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Carl-Axel Blom (S) utses till ombud till Coompanions föreningsstämma 
2012. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Carl-Axel Blom 
Coompanion 
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Medborgarförslag Foto på personal på hemsidan     

Ett medborgarförslag är inlämnat där det föreslås att det på kommunens 
hemsida ska finnas en rubrik ”All personal i Högsby kommun” och där ska 
personalen finnas med bild, befattning och eventuellt telefonnummer. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2011-10-18, § 164, att överlämna 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunchefen lämnar följande förslag till svar på medborgarförslaget: 
”Högsby kommun har idag kontaktuppgifter i form av namn, befattning, 
telefonnr samt mailadress på kommunens hemsida under respektive 
verksamhetsområde.  
 
Förfrågan till samtliga ledamöter i kommunfullmäktige, kommunstyrelse, 
utskott, förbundsdirektion samt bolagsstyrelser har under hösten 2011 
skickats ut avseende vilka kontaktuppgifter som respektive ledamot 
accepterar att kommunen publicerar på kommunens hemsida. Informationen 
kommer att finnas tillgänglig i en liknande struktur som Mönsterås kommun 
har avseende de förtroendevalda.  
 
Avseende kommunens personal kommer en förfrågan att skickas ut till 
samtliga verksamhetsansvariga chefer samt annan administrativ personal 
som i sin tjänst har mycket kontakt med kommuninnevånarna, om de 
accepterar att ett porträtt publiceras på hemsidan. I övrigt kommer en 
aktualiseringar att ske avseende befintliga kontaktuppgifter på kommunens 
hemsida”. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Ovanstående skrivelse lämnas som svar på medborgarförslaget. 
_____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Ovanstående skrivelse lämnas som svar på medborgarförslaget. 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Frågeställaren 
Personalchefen 
IT-ansvarig 
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Motion om fria/subventionerade bussresor för pensionärer inom 
Högsby och möjligheternas kommun     
Socialdemokraterna vill i motion daterad juni 2011, att kommunen 
underlättar för de pensionärer som bor i Högsby kommun och som vill ta sig 
till olika platser inom kommunen men som av olika anledningar har svårt att 
göra det.  
 
Därför föreslås: 
- Att pensionärer över 70/75 år kan få fria/subventionerade bussresor 

inom Högsby kommun 
- Att pensionärerna får ett personligt busskort 
- Att man eventuellt anger hur många resor man kan vara berättigad till 

under ett år 
- Att man undersöker möjligheten till en servicebuss vissa tider på 

dagarna från terminalen i Högsby ut till hälsocentralen, tandläkare, etc. 
- Eller att man påverkar bussbolagen att ändra turlista för att stanna vid 

Hälsocentral för att lämna av eller hämta. 
- Att det görs en utvärdering efter ett år för att se fördelar, nackdelar 

utifrån denna motion 
- Att i beslutet väga in Folkhälsan och Livskvalitén för pensionärerna i 

Högsby kommun 
 

Kommunfullmäktige beslutade 2011-06-13, § 136, att överlämna motionen 
till kommunstyrelsen för beredning. 
 
I tjänsteutlåtande, daterat 2011-11-15 klarläggs vad som gäller avseende 
färdtjänst. Färdtjänst är att jämföra med allmän kollektivtrafik (buss, tåg) för 
en icke funktionshindrad person. Färdtjänst är inte att betrakta som egen bil, 
körkort eller som ersättning för bristfälliga kommunikationer. Närtrafik ska 
komplettera den ordinarie kollektivtrafiken. Den är till för alla i kommunen. 
Skillnaden är att man själv måste beställa sin resa. De möjligheter som finns 
är att anpassa sina resbehov till befintlig närtrafik, eller att försöka  påverka 
närtrafiken.  

 
Högsby kommun köper tjänsten kollektivtrafik av KLT, ett kommun- och 
landstingsägt bolag. Efter årsskiftet övergår huvudmannaskapet till 
landstinget. Frågan bör handläggas av landstinget. De kommuner som har 
en högre ambitionsnivå än landstinget ska kunna köpa till trafik till 
självkostnad. 
 
Socialutskottets förslag 
Motionen om fria/subventionerade bussresor för pensionärer avslås. 
_____ 
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Kommunstyrelsens förslag  
Motionen om fria/subventionerade bussresor för pensionärer avslås. 
_____ 

Ledamoten Leif Gustavsson (SD) tycker att förslaget om att ordna en 
turlista till hälsocentralen är en bra idé. 

Yrkande 
Jonas Erlandsson (S) yrkar att förslaget om bussturer till hälsocentralen tas 
upp i kommande dialog mellan Kalmar Läns Trafik och kommunledningen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen om fria/subventionerade bussresor för pensionärer avslås. 

Jonas Erlandssons tilläggsyrkande bifalles. 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   Kommunchefen 
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Motion angående skylt på Fröviskolan    

Miljöpartiet har upprättat en motion daterad 2011-03-01 angående skylt på 
Fröviskolan. Fröviskolan ligger vid rondellen i Högsby där vägarna från 
Växjö, Kalmar och Oskarshamn möts. För att skolan ska uppmärksammas 
av alla förbipasserande bör en skylt sättas upp på gaveln mot rondellen med 
skolans namn i stora bokstäver. I samband med detta ska den trasiga och 
inaktuella skylten vid sporthallen tas ned.  

Miljöpartiet föreslår att kommunfullmäktige avsätter pengar till en skylt på 
Fröviskolan och att denna sätts upp snarast.  
 
Utbildningsutskottet beslutade 2011-04-14, § 18 att Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund (ÖSK) tar fram prisuppgift för skylt med 
kommunens logotype, namnet Fröviskolan och belysning. Skylten ska vara 
väl synlig från rondellen. ÖSK får även i uppdrag att se över vilka 
eventuella tillstånd som behövs. Dessutom föreslås att även två 
orienteringstavlor i A2 format med karta över området och beskrivande text, 
tas fram. 
 
Ett förslag till skyltning vid Fröviskolan är framtaget. Utbildningsutskottet 
godkänner förslaget med några justeringar. 
 

 Utbildningsutskottet förslag 

Skyltar sätts upp enligt justerat förslag. 

Motionen är därmed besvarad. 
_____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  

Skyltar sätts upp enligt justerat förslag. 

Finansiering av skyltarna sker inom utbildningsutskottets budget 2011. 

Motionen är därmed besvarad. 
 
Beslutsunderlag 
Motion angående skylt på Fröviskolan 2011-03-03 

 
Beslutsexpediering 
ÖSK 
Rektor Fröviskolan 
Ekonomi 
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Motion - Hellre fler invånare än fler kajor!     

Socialdemokraterna skriver i motion att ”under flertalet år har antalet kajor 
ökat markant i centralorten Högsby. Man kan en tidig morgon se tiotalet 
större grupper av kajor samlas till en gigantisk stor grupp som sedan flyger 
runt Högsby i jakt på mat. Många störs av deras läten, de skräpar ner med 
sin avföring och är allmänt störande. Även i andra delar av landet har 
problemet med kajor uppmärksammats.  

Idag bedrivs ingen jakt i Högsby på dessa fåglar. Vårt förslag är att 
kommunen inleder skyddsjakt på kajor. Här kan man med fördel involvera 
frivilliga skyttar som exempelvis får vara på Kolsrums deponin och skjuta. 
Det är förmodligen inte det enda sättet att minska antalet kajor utan det bör 
samordnas med andra åtgärder exempelvis fällor som gör att kajorna tycker 
det är mindre trevligt att vistas i Högsby.” 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2011-10-18, § 169, att  överlämna motion 
till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Förslag till svar på motionen är upprättat av miljökontoret, enligt följande: 
”Jakt på kaja inom tätbebyggt område måste enligt jaktförordningen 
(1987:905) bilaga 4 ske på särskilt uppdrag av den kommunala nämnden 
som fullgör uppgifter inom miljö- och hälsoskyddsområdet.  
 
Jakt inom tätort får endast ske av de särskilda skadedjurskyttar som har 
tillstånd från polisen till jakt inom tätbebyggt område. Myndighetsnämnden 
bedömer att det inte finns skäl att tillåta jakt på kaja då vilda fåglar i 
bostadsområden och på allmän mark inte anses utgöra en olägenhet för 
människors hälsa i miljöbalkens mening. Avskjutning av kajor löser inte 
heller problemet med kajorna på sikt. Enligt publikationen ”Kajor i staden – 
en kunskapsöversikt” från SKL så kan man endast decimera kajstammen 
något vid jakt. Vid varje skott lyfter flocken och kommer inte tillbaka så 
länge skytten är kvar. Eftersom kajpopulationen flyttar under året fylls en 
lucka snart med nya kajor ur en mycket stor population. Vidare är 
avskjutning inom tätbebyggelse störande och det är svårt att städa bort 
kadavren.  
 
Jakt på kaja utanför tätbebyggt område, vilket Kolsrums deponi infaller 
under, är inte är en fråga för Myndighetsnämnden så till vida att jakt sker 
enligt de allmänna jakttider som anges i bilaga 1 Jaktförordningen 
(1987:905). Jakt får ske av den som innehar jakträtten för marken/området 
(Jaktlag 1987:259). Myndighetsnämnden står inte för några kostnader när 
det gäller avskjutning av fåglar. I övrigt har Myndighetsnämnden inget att 
erinra avseende jakt av kajor utanför tätbebyggt område.”  
 
 



 
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 23 (32) 
 
Kommunfullmäktige 2012-02-06  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

  
 KF § 16   DNR: KU.2011.242  

 
 
Ledamoten Ingemar Svanström (C) föreslår att kommunens 
skadedjursskyttar får i uppdrag att skjuta av kajorna vid Kolsrums 
deponiområde mot viss ersättning.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
För att minska problemet med den stora mängden kajor i Högsby samhälle 
tillåter kommunen att avskjutning av kajor får göras vid Kolsrums deponin. 
Kommunen lämnar ersättning till skadedjursskyttarna avseende kostnader 
för ammunition. 
 
Motionen är därmed besvarad.  
_____ 
 
Yrkande 
Jonas Erlandsson (S) yrkar att myndighetsnämnden ges i uppdrag att 
upprätta information till fastighetsägare, med riktlinjer och åtgärdsförslag 
för vad som  kan göras för att minska problemen med kajor, exempelvis 
installera fällor och genom elektroniska lösningar.  
 
Gunilla Schollin-Borg (MP) yrkar avslag på avskjutning av kajor.  
 
Ordföranden ställer kommunledningsutskottets förslag mot Gunilla 
Schollin-Borgs avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunledningsutskottets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
För att minska problemet med den stora mängden kajor i Högsby samhälle 
tillåter kommunen att avskjutning av kajor får göras vid Kolsrums deponin. 
Kommunen lämnar ersättning till skadedjursskyttarna avseende kostnader 
för ammunition. 
 
Tilläggsyrkandet bifalles, innebärande att myndighetsnämnden får i uppdrag 
att upprätta information till fastighetsägare, med riktlinjer och åtgärdsförslag 
för vad som  kan göras för att minska problemen med kajor, exempelvis 
installera fällor och genom elektroniska lösningar.  
 
Motionen är därmed besvarad.  
_____ 

Ordförande Gunilla Schollin-Borg (MP) överlämnar klubban till Solweig 
Ekh (S). 

Yrkande 
Gunilla Schollin-Borg (MP) yrkar avslag till avskjutning av kajor. 
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Ordförande Solweig Ekh ställer Gunilla Schollin-Borgs (MP) 
avslagsyrkande till avskjutning av kajor mot kommunstyrelsens förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
För att minska problemet med den stora mängden kajor i Högsby samhälle 
tillåter kommunen att avskjutning av kajor får göras vid Kolsrums deponin. 
Kommunen lämnar ersättning till skadedjursskyttarna avseende kostnader 
för ammunition. 
 
Tilläggsyrkandet bifalles, innebärande att myndighetsnämnden får i uppdrag 
att upprätta information till fastighetsägare, med riktlinjer och åtgärdsförslag 
för vad som  kan göras för att minska problemen med kajor, exempelvis 
installera fällor och genom elektroniska lösningar.  
 
Motionen är därmed besvarad.  
 
Reservation 
Gunilla Schollin-Borg (MP) reserverar sig till förmån för eget yttrande. 
 
 
Beslutsunderlag 
Svar på klagomål om kajor i Högsby.doc  
Motion om kajor.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   MN 
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Motion angående räddningstjänst i ett område med minskande 
befolkning     

Motion, daterad 2011-08-29, är inlämnad av Kristdemokraterna, 
Centerpartiet och Moderaterna, angående räddningstjänst i ett område med 
minskande befolkning. Motionärerna skriver att räddningstjänsten är en 
mycket tung ekonomisk post för kommunerna och önskar att  

- kommunstyrelsen ges i uppdrag att inhämta erfarenheter som samverkan 
från Södra Dalarnas Räddningstjänstförbund, Södertörns 
Räddningstjänstförbund samt Jämtlands räddningstjänstförbund 

- kommunstyrelsen tar initiativ till ett samarbete i förslagsvis 
kommunalförbund med Hultsfred och Vimmerby kommuner. 

 
Kommunfullmäktige beslutade 2011-09-05, § 154, att överlämna motionen 
till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunchefen skriver i förslag till svar på motionen, daterat 2011-10-26, 
att han ”skickade i våras ut en förfrågan till kommunerna i norra Kalmar län 
om en förutsättningslös diskussion avseende räddningstjänstsamverkan. 
Detta mynnade ut i ett möte i slutet av augusti gällande denna frågeställning. 
Avseende intresse av att medverka i att utreda framtida samverkan i denna 
fråga diskuteras idag i dessa kommuner. Vissa kommuner har redan 
återkopplat deras ställningstagande, dock kvarstår besked från ett fåtal. 
Finns tillräckligt med intresserade kommuner kommer en extern konsult få i 
uppdrag att utreda frågan och i detta uppdrag ligger självklart att ta del av de 
erfarenheter som finns i redan befintliga räddningsförbund.” 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Ovanstående skrivelse lämnas som svar på motionen. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Ovanstående skrivelse lämnas som svar på motionen. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
Beslutsunderlag 
Motion KD, C, M.pdf  

 
Beslutsexpediering 
   Kommunchefen 
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Besvarande av enkel fråga angående lokal till ungdomar   

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2011-12-09 visade ledamoten Leif 
Gustavsson (SD) visar upp en tidningsartikel om att elever i årskurs åtta i 
Högsby kommun är missbelåtna med kommunen och att de efterlyser 
lokaler för föreningsaktiviteter. Gustavsson vände sig till kommunstyrelsens 
ordförande Ingemar Svanström (C) och efterhörde om de tomma lokalerna i 
Högsby Bostads AB:s fastighet som hyrs ut till Migrationsverket, kan 
användas för ungdomsaktiviteter? 
 
Vid dagens sammanträde svarar kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) att Migrationsverket i Högsby har nu 34 anställda, en ökning 
under 2011 med cirka 8 personer. Det ökade antalet medarbetare gör att 
Migrationsverket nu har ett behov och visar intresse för att öka de förhyrda 
lokalytorna. Diskussioner förs nu mellan Migrationsverket och 
Bostadsbolaget. Visar det sig att det långsiktigt blir tomma lokaler i 
byggnaden får naturligtvis Bostadsbolaget hitta andra möjligheter till 
uthyrning. 

Leif Gustavsson (SD) förklarar sig inte nöjd med svaret. 
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Besvarande av enkel fråga angående nystartzoner och instegsjobb  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2011-12-09 vände sig ledamoten 
Leif Gustavsson (SD) till kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström 
(C) och önskade få information om hur långt projektet, som drivs 
tillsammans med Hultsfred och Uppvidinge kommuner, angående 
nystartzoner och instegsjobb, avancerat i Högsby kommun. 
 
Vid dagens sammanträde svarar kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström att: ”diskussioner kring införande av nystartzoner har lett till att 
regeringen i mars 2011 tillsatte en ” utredning om nystartzoner i stadsdelar 
med utbrett utanförskap”. Utredaren ska se över möjligheten att införa ett 
system med skattelättnader  för företag. Komunstyrelseordförandena från  
Uppvidinge, Hultsfred och Högsby konstaterade att vi hade samma problem 
som ”områden kring de flesta stora och medelstora städer”. Vi skrev därför 
till finansdepartementet och förklarade att våra tre glesbygdskommuner vill 
ingå i den utredning som görs ang nystartzoner. 
 
Nu arbetar den statliga utredningen och vi får avvakta förslagen därifrån. 
Utredningen ska redovisas senast 1 aug 2012.” 

Leif Gustavsson (SD) förklarar sig inte nöjd med svaret. 
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Besvarande av enkel fråga angående sandning av perrongen i Högsby   

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2011-12-09 vände sig ledamoten 
Mikael Jonnerby (C) till Östra Smålands Kommunalteknikförbunds 
ordförande Roland Waern (M) och efterhörde vem som har ansvar för 
sandning vid perrongen i Högsby och vem som utför den. 

Vid dagens sammanträde besvarar Roland Waern (M), ordförande i 
förbundsdirektionen för Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK), 
att det är ÖSK som är ansvarig för sandning av perrongen i Högsby. 

Mikael Jonnerby (C) förklarar sig nöjd med svaret. 
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Motion angående regeringens IT-strategi ”En digital Agenda för 
Sverige” Regionförbundets IT-strategi och IT-infrastrukturprogram 
för Högsby kommun  

I motion daterad den 30 januari 2012 skriver Moderaterna att ”regeringen 
anslår medel och tillsätter en kommission med syftet att människorna i 
landet ska få en tillgång till digital teknik med hastigheten 100 Mbit/s, det 
vill säga tillgång till fiberoptik.  

Fyra strategiska områden beskrivs och prioriteras: 
1.  Lätt och säkert att använda 
2.  Tjänster som skapar nytta 
3.  Tillförlitliga elektroniska kommunikationer 
4.  Den ökade digitaliseringen påverkar alla samhällsprocesser och 
strukturer i Sverige och globalt. 

Regionförbundet tar tillsammans med kommunerna fram en strategi för att 
uppfylla de av regeringen satta målen. Resultatet blir ett nytt 
bredbandsprojekt med målet att alla i Kalmar län ska få 100 Mbit/s. Hälften 
ska ha det 2015 och resten senast 2019. 

Högsby kommuns eget IT-infrastrukturprogram daterat 2002-06-10 bygger 
på förutsättningar som fanns vid tiden, inte nutid. Bakgrunden lär knappast 
ändra på sig men dagens förutsättningar är annorlunda. 

Länets sista plats på listan ”Tillgång till bredband” är knappast hedrande. 
Kommunens eget slutgiltiga mål att alla delar av kommunen ska få liknande 
förutsättningar för IT-kommunikation och tjänster har delvis lyckats men 
huvudparten återstår. Mycket talar för att kommunen inte kommer att 
utvecklas inom nämnda område om vi inte själva vidtar åtgärder. 

I dagsläget finns sedan flera år viss fiberoptik dragen genom kommunen 
utan att densamma kommer kommuninnevånarna till nytta. Detta kan väl 
knappast ha varit regeringens intentioner med tillförda skattemedel. 

Distansutbildningar blir en alltmer vanlig utbildningsform på 
universitetsnivå och kräver goda IT-möjligheter. Vår kommun ligger bland 
de lägsta vad gäller antalet innevånare med högskoleutbildning. 
Distansstudier ger möjligheter att studera på hemmaplan. 

Moderaterna i Högsby kommun föreslår därför att: 

- Medel till digital utveckling anslås ur 2013 års budget relaterat till 
kommunfullmäktiges mål. 

- IT-infrastrukturprogrammet revideras omgående 
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 KF § 21   DNR: KU.2012.40 
 
 
  

- Kommunen främjar på ett aktivt sätt att lokala IT-föreningar bildas. 

- Kommunen erbjuder informationstjänster såsom exempelvis teman 
kring IT, studiebesök och så vidare. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
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HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA 
         

Kommunfullmäktige 2010-11—2014-10   
Datum 
2012-02-06      

               
   Omröstningar      

     § 11     §     

Ledamöter Tjänstgörande ersättare  Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår 

(S) Jonas Erlandsson   X    X         

(C) Ingemar Svanström  X  X           

(S) Diana Bergeskans   X   X          
(C) Stihna Johansson-
Evertsson   X  X           

(S) Carl-Axel Blom   X   X          

(M) Roland Waern   X  X           

(SD) Leif Gustafsson   X  X           

(S) Jenny Joelsson Catarina Thunberg X   X          

(C) Kjell Front   X  X           

(S) Nedzad Talovic  Per-Ola Herdinius X   X          

(KD) Marita Björkvall   X  X           

(S) Ingrid Axelsson   X   X          

(C) Kerstin Karlström  X  X             

(M) Monika Olsberg  X  X           

(S) Magnus Gabrielsson   X   X          

(SD) Berndt Limegård  -             

(S) Inga-Lill Andersson  Jan-Erik Ekh X    X         

(S) Raymond Asp   X    X         
(MP) Gunilla Schollin-
Borg   X  X           

(C) Ewa Engdahl   -             

(S) Malin Jonsson  Roland Erlandsson x   X          

(M) Anders Svensson  X  X             

(KD) Lars Elmborg  X  X           

(S) Robert Bucht   X   X          

(C) Mikael Jonnerby  X X           
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HÖGSBY KOMMUN         

    SAMMANTRÄDESLISTA 
Kommunfullmäktige 
2010-11—2014-10         

   
Datum 
2012-02-06     

                
   Omröstningar      

   § 11   §   

Ledamöter Tjänstgörande ersättare  Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår 

(SD) Evert Andersson  X X      

(S) Solweig Ekh   X   X          

(C) Lars-Magnus Ek   -             

(S) Sven-Bertil Olsson   X   X          

(V) Tommy Palmgren   X   X          

(S) Inger Gustavsson   X    X         

(M) Marcus Schön   X  X           

(C) Ana Rosa Lopes   -             

(S) Egon Eriksson   X   X          

(SD) Sune Olsson   X  X           

(S) Ingbritt Loberg   X   X          

(C) Lars-Willy Johansson   -             

(S) Mikael Karlsson   X   X          

(KD) Helene Danielsson 
Deltog fro m kl 18.40, 
§ 2  X  X           

(C) Thomas Ivarsson   X  X             

(C) Anders Ek   -             
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